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Can Gomar serà 
un espai per a la 
gent jove
En marxa les obres per convertir la masia 
en un equipament de referència
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Mobles i restes de poda
Barri Net: recollida per barri
Consulti quin dia toca a la seva adreça

Farmàcies de guàrdia

Serveis Sanitaris

Cita prèvia per a metges de capçalera i pediaria
Teèfon per als dos ambulatoris 902 111 444

Centre d’Atenció Primària ABS Can Bou
Carrer Sevilla-av. Màlaga. Tel 93 665 56 59

Centre d’Atenció Primària ABS El Castell
Carrer Dr. Marañón. Tel 93 636 66 60

Tren
Consulti els horaris a 902 240 202
rodaliesdecatalunya.cat / renfe.es

Bus
Consulti els horaris a 902 023 393
baixbus.com / emt-amb.com

Deixi els trastos i restes de jardineria 
a la porta de casa, de 21 a 23 h.

Els diumenges
Montmar Alt (d’av. Diagonal en amunt), Canyars 
i El Castell Baix (de c. Doctor Marañon en avall).

Els dilluns
Bellamar, Montmar Baix (de l’av. Diagonal 
en avall) i Centre.

Els dimarts
Poal, Baixador, Can Roca i Muntanyeta.

Els dimecres
Les Botigues, Can Bou, Granvia Mar, Mar-i-Sol, Zona
Universitària, Camí Ral, El Castell Alt (de 
l’av. Doctor Marañón en amunt) i Lluminetes 

Els dijous

i Vista Alegre.
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Escoltar els veïns i les veïnes per construir 
el millor Castelldefels possible 

A l’hora de dirigir una ciutat, escoltar als veïns i veïnes és fonamental. Conèixer 
els seus punts de vista, les seves suggerències, propostes, crítiques i queixes 
ens ajuden a millorar cada dia. Després d’haver pogut visitar durant els darrers 
mesos tots els barris de la ciutat dins de la iniciativa “L’Alcaldessa als barris”, 
he pogut veure que, d’una banda, els nostres veïns i veïnes se senten orgullosos 
de viure en aquesta ciutat, i de l’altra, que ens exigeixen una feina continuada 
per continuar millorant Castelldefels. 

És per això que posem l’èmfasi en la millora dels nostres equipaments, 
aquells espais que són de tots i que ofereixen serveis a la nostra ciutadania. 
Les obres del futur Casal de Joves a la Masia de Can Gomar (antiga Casa de 
Cultura) en són un exemple. Però no l’unic. En pocs dies inaugurarem el nou 
Centre Cívic de Vista Alegre. Uns espais que, en breu, tindran tanta vida com 
la que ja tenen l’edifici de La República (on la gent gran ha trobat un espai de ger-
manor) o l’Espai Margarida Xirgu, centre de referència en politiques d’igualtat.  

Millorem dia a dia els nostres carrers, les nostres voreres, el nostre 
mobiliari, i remodelem els nostres eixos estratègics. Estem treballant en la 
redacció del projecte de remodelació de l’avinguda dels Banys, escoltant els 
diferents col•lectius involucrats en les obres per tal de confeccionar el millor 
projecte possible. I, com no pot ser d’una altra manera, continuem exigint una 
solució a l’aturada de les obres de la C245 que Dragados ha fet.  

 

A la hora de dirigir una ciudad, escuchar a los vecinos y las vecinas es funda-
mental. Conocer sus puntos de vista, sus sugerencias, propuestas, críticas y 
quejas nos ayudan a mejorar todos los días. Después de haber podido visitar 
durante los últimos meses todos los barrios de la ciudad dentro de la iniciativa 
“La Alcaldesa en los barrios”, he podido ver que, por un lado, nuestros vecinos y 
vecinas se sienten orgullosos de vivir en esta ciudad, y por otra, que nos exigen 
un trabajo continuado para seguir mejorando Castelldefels.

Por eso ponemos el énfasis en la mejora de nuestros equipamientos, 
aquellos espacios que son de todos y que ofrecen servicios a nuestra ciudadanía. 
Las obras del futuro Casal de Jóvenes en la Masía de Can Gomar (antigua Casa 
de Cultura) son un ejemplo. Pero no el único. En pocos días inauguraremos el 
nuevo Centro Cívico de Vista Alegre. Unos espacios que, en breve, tendrán tanta 
vida como la que ya tienen el edificio de La República (donde la gente mayor 
ha encontrado un espacio de encuentro) o el Espai Margarida Xirgu, centro de 
referencia en políticas de igualdad.

Mejoramos día a día nuestras calles, nuestras aceras, nuestro mobiliario 
y remodelamos nuestros ejes estratégicos. Estamos trabajando en la redacción 
del proyecto de remodelación de la avenida de los Baños, escuchando a los 
diferentes colectivos involucrados en las obras para confeccionar el mejor 
proyecto posible. Y, como no puede ser de otra forma, seguimos exigiendo una 
solución al paro de las obras de la C245 que Dragados ha hecho. 

 “La iniciativa L’alcaldessa 
als barris m’ha permet veure 
que els nostres veïns se 
senten orgullosos de viure a 
Castelldefels però també que 
ens exigeixen seguir millorant 
contínuament la ciutat”

La polifacètica Anna Maria 
Sagi, a Castelldefels

Pel vot i 
l’alfabetització 

de les dones

Polifacètica, es 
va interessar per 
gairebé tot i, la 
major part de les 
vegades amb en-
cert, i així també 
va ser poeta i una 
activa feminista 
que va lluitar pel 
vot femení, i va 
fundar el primer 
club de treballa-
dores de Barcelo-
na per fomentar 
l’alfabetització de 
les dones.

El 8 de març se celebra el Dia Internacional 
de la Dona. Un bon mes per recordar a Anna 
Mª Martínez Sagi (1907-2000), una dona 
treballadora, nascuda a Barcelona, que va 
participar activament en la societat del seu 
temps, i que va participar en proves esportives 
a la nostra platja.

Maria Miranda  
Alcaldessa de Castelldefels  

[PSC]

alcaldessa@castelldefels.org
Whatsapp: 600 929 602

Anna Maria Martínez Sagi és la tercera des de l’esquerra. 
Se la veu agafada a les seves companyes Guasch, 
Longoni i Torau, del Club de Rem, que juntament amb 
ella van guanyar aquell dia de juliol de 1934 algunes 
proves dels Campionats de Catalunya de Rem (de mar). 

Nedadores després d’una competició, al balneari 
marítim “Baños de Castelldefels”

Alfonso López Borgoñoz
Així, tenim una foto que testifica el seu pas 
al juliol de 1934 per la platja de Castelldefels 
per participar en competicions de rem al 
mar. Tenia 27 anys. A més del rem, Anna 
Maria va practicar l’atletisme (va tenir el 
rècord d’Espanya de llançament de javelina), 
i el futbol. Com periodista, Anna Maria va 
aprofitar aquella visita per escriure per a la 
revista ‘Crónica’ un article titulat ‘La Fiesta 
de las Playas Catalanas’, en què descrivia el 
bon ambient esportiu i social que va viure a 
Castelldefels. 

Josep Sunyol, president del FC Barcelona, 
que anys després moriria afusellat pels 
franquistes, li va donar en aquell mateix 
any un càrrec a l’entitat blaugrana perquè 
creés una secció femenina. Anna Maria es va 
convertir en la primera dona membre de la 
directiva d’un club de futbol.

Va intentar en aquells anys viure amb 

llibertat la seva opció afectiva i sexual, 
la qual cosa no era fàcil. Enamorada de 
la poeta Elisabeth Mulder, tres anys més 
gran que ella, l’idil•li es va trencar per les 
pressions de la família d’Anna Maria i 
perquè l’Elisabeth mai no va voler que la 
relació transcendís. Anna Maria ho va viure 
molt malament.

Però la vida continuava. El 1936, va 
esclatar la Guerra Civil i ella va anar per 
informar al front amb les milícies anti-
feixistes a Aragó. Després de la derrota de 
la República, com tanta altra gent, va fugir 
de l’Espanya franquista, i va viure a París 
i Châtres (prop de París), amb molt pocs 
recursos econòmics. Després de la invasió 
dels alemanys durant la Segona Guerra 
Mundial, va ingressar a la resistència 
contra els nazis, ajudant a salvar membres 
perseguits de la comunitat jueva. El 1942 
ella mateixa va estar a punt de ser atrapada 
per la Gestapo.

A França, anys després, es va fer pintora 
de carrer. Per sort, va conèixer a Canes a 
l’esposa de l’Aga Khan, que la va contractar 
perquè els decorés la casa. Quan va tenir 

una mica més de diners, es va retirar a un 
poble de la Provença per dedicar-se al cultiu 
de flors aromàtiques, i més tard es va mudar 
als Estats Units, on va fer classes de llengua 
a la Universitat d’Illinois. Molts anys més 
tard, gairebé oblidada, va tornar a Espanya, 
on va morir l’any 2000.

Article d’Anna Mª Martínez para la revista “Crónica”.

TORRENTS

TORRENTS
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Els espais exteriors constituiran una extensió de l’equipament juvenil

En marxa les obres per convertir 
la masia de Can Gomar en un 

espai juvenil de referència

L’IMPSOL anuncia que les 
obres dels habitatges del 
carrer Pietat començaran 
al setembre

Els pisos 
de lloguer 
assequible, 
més a prop

Subvencions 
municipals per a 
la rehabilitació 
i millora 
d’habitatges

Un dels temes tractats a la darrera 
reunió de la Taula d’Habitatge de 
Castelldefels va ser l’atorgament 
de subvencions destinades a la 
rehabilitació, la millora de l’eficiència 
energètica i l’accessibilitat dels edificis 
d’habitatges plurifamiliars i unifamiliars. 
A través d’aquests ajuts, l’Ajuntament 
concedirà un total de 400.000€ durant 
el 2022, en dues convocatòries: la pri-
mera tindrà un total de 100.000€ per a 
projectes de rehabilitació i/o mesures 
cautelars d’edificacions ubicades a tot 
el municipi. La segona, per un import 
de 300.000€, estarà centrada en els 
barris del Castell i Can Vinader.

Recreació de com seran els habitatges del carrer Pietat

A la Taula de l’Habitatge de Castelldefelses troben representats tots els sectors 
implicats: sindicats de llogateres, PAH, agents immobiliaris, administradors de 
finques, serveis municipals i representants del consistori, tant de l’equip de govern 
com de l’oposició.

+ INFO SOBRE LA REUNIÓ DE LA TAULA 
D’HABITATGE:    
ElCastell.org

Maria Miranda
(PSC)

Alcaldessa

“Des de l’Ajuntament, 
de forma conjunta 
amb entitats i veïns del 
municipi, fa anys que 
venim treballant en 
polítiques de creació 
d’habitatge social. Una 
necessitat que s’ha 
accentuat, encara 
més, en el context de 
pandèmia”.

Jordi Vendrell
(ERC)

Regidor d’habitatge

“Amb l’anunci que 
començaran les obres 
de construcció dels 72 
habitatges de lloguer 
protegit al carrer Pietat 
al mes de setembre del 
2022, segons indica 
l’IMPSOL, n’estem molt 
il·lusionats. Confiem 
que el 2022 serà un 
any d’impuls a les 
polítiques d’habitatge a 
Castelldefels”.

El proper mes de setembre s’iniciaran 
els treballs a la parcel·la del c/Pietat 
9-11 per dotar la nostra ciutat de més 
vivendes protegides. Així ho ha asse-
gurat l’IMPSÒL, que s’encarregarà de 
les obres, segons es va anunciar a la 
darrera reunió de la Taula d’Habitatge 
de Castelldefels.

L’Ajuntament va presentar en aquesta 
trobada la planificació del projecte 
de construcció de 72 habitatges de 
lloguer assequible al solar municipal 
ubicat al carrer Pietat i que, segons 
l’últim cronograma definit per 
l’IMPSOL (entitat pública empresarial 
depenent de l’AMB que té la cessió 
dels terrenys i que s’encarregarà de 
la seva construcció), es planifica que 
puguin començar les obres el proper 
mes de setembre. Actualment s’està 
revisant el projecte executiu per part 
de l’IMPSOL i s’espera que, després de 
diversos tràmits d’aprovació i adjudi-
cació definitiva, els treballs s’iniciaran 
al setembre.L’alcaldessa Maria Miranda (PSC), 

acompanyada pel 1r tinent d’alcaldia i 
regidor de Cultura, Jordi Maresma (ERC), 
la regidora d’Urbanisme i Obres, Eva López 
(PSC), i el portaveu del grup municipal Junts 
per Castelldefels, Xavier Amate,
van visitar les torres de guaita i diversos 
edificis que conformen l’Eix Històric, 
amb l’objectiu de comprovar l’estat 
de conservació i les necessitats de 
rehabilitació. L’Eix Històric té com objectius 
principals restaurar i rehabilitar edificis 
del patrimoni històric i el seu ús ciutadà, 
millorant el paisatge urbà, i dinamitzar la 
vida cultural i incrementar l’atractiu turístic 
de Castelldefels. 

La restauració 
de l’Eix Històric, 
objectiu prioritari 
de l’equip de 
govern

RAMON JOSA

+ INFO:   
ElCastell.org

Les obres d’adequació 
de la Masia de Can 
Gomar (coneguda com 
la Casa de la Cultura) 
i del seu espai exterior 
per esdevenir un espai 
adreçat al jovent ja 
Amb una inversió aproximada d’1,3 
milions d’euros, la reforma de la Masia 
de Can Gomar té com a objectiu 
l’adequació d’espais per acollir el nou 
Casal de Joves i de l’espai cedit als 
Agrupaments Escoltes de la ciutat. Es 
tracta d’una intervenció adreçada tant 
a la rehabilitació i renovació estructural 
de l’edifici com a l’adequació als nous 
usos com a espai juvenil.
La reforma de la Masia de Can Gomar 
també contempla un projecte de 
modificació dels espais exteriors, 
amb una urbanització de l’entorn. 
L’espai comprès entre Can Gomar i 

la Biblioteca esdevindrà una extensió 
de l’equipament juvenil, incorporant 
espais practicables per als joves i per 
altres col·lectius ciutadans, noves 

zones d’estada, petits espais per fer 
espectacles de petit format, així com 
zones per a la pràctica de l’esport a 
l’aire lliure.

La reforma es du a terme tenint en compte la preservació dels elements estructurals d’interès històric +INFO: ElCastell.org
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Què passa amb l’avinguda Constitució? Voluntat que sigui un eix de dinamització del front marítim

Una nova avinguda dels Banys 
per una platja de qualitat

+ INFO
www.ElCastell.org

L’Ajuntament ha elaborat un projecte 
de reforma de l’avinguda en dos trams 
diferenciats perquè sigui una via 
dinàmica, amb una identitat renovada, 
les persones siguin protagonistes i es 
recuperi l’activitat de restauració. En 
el primer tram (des del c/Carme fins 
a l’av. de la Pineda) se situaria l’espai 
per a les terrasses i en el segon, (des 
de l’av. de la Pineda fins a l’autovia) 
s’habilitaria un carril bici segregat. En 
tots dos trams hi hauria un bon espai 
per al passeig, nou mobiliari urbà i se 
soterraran els serveis. Amb aquest 
projecte com a punt de partida, 
l’Ajuntament vol escoltar totes les 
parts implicades.

Reunió amb els restauradors de la zona per 
explicar-los el projecte

L’Ajuntament va rebre els 
restauradors de l’av. dels Ban-
ys, als que va escoltar amb la 
voluntat de generar el millor 
projecte de remodelació 
possible. L’equip de govern, 
amb l’alcaldessa Maria Mi-
randa (PSC) al capdavant, va 
voler iniciar d’aquesta forma 
una sèrie de reunions amb 
els col·lectius involucrats 

en l’obra per a conèixer els 
seus punts de vista i les seves 
problemàtiques. D’aquestes 
reunions sortirà el definitiu 
projecte de remodelació 
de l’avinguda, un dels eixos 
urbans més importants de 
la platja. Totes les parts van 
coincidir en la necessitat de 
remodelar la zona de l’avingu-
da dels Banys.

Després de 26 anys, 
l’avinguda necessita una 
reforma per transformar-
la en l’eix de qualitat que 
la platja necessita.

Acciones de mejora del 
estado de las calles y 
plantación de árboles

Reparación de acera en la calle Església

El servicio de mantenimiento de 
vía pública, que trabaja de manera 
continuada,  ha realizado en las últimas 
semanas actuaciones que van desde 
la reparación de aceras y agujeros 
en la calzada hasta la sustitución de 
tapas de alcantarillado y sumideros, 
la instalación de juegos infantiles y 
bancos. Asimismo, se han realizado 
plantaciones de arbolado en el 
entorno de la parada de bus del paseo 
del Pitort, en la calle Mèxic, en la av. 
Diagonal, en la placita de General 
Palafox amb Manel Girona y en el patio 
de la Escuela Antoni Gaudí, entre otras.

Franges 
perimetrals 
per reduir el 
risc d’incendi 
forestal a 
Bellamar i 
Poal

Al febrer s’han 
dut a terme tre-
balls per a crear 
franges de pro-
tecció contra 
incendis fores-
tals a Bellamar 
i Poal. Dispo-
sar de franges 
forestals és una 
de les mesures 
contra els in-
cendis forestals 
per tal d’evi-
tar tant danys 
personals com 
materials, ja que 
es tracta de 
crear zones de 
seguretat lliures 
de vegetació 
seca i zones on 
es respecta una 
distància entre 
arbres per im-
pedir que el foc 
avanci en cas 
d’incendi.

Quan es reprendran les obres actualment 
aturades?
Actualment l’Ajuntament està pendents 
de que la Generalitat a través de 
l’empresa pública Infraestructures.
cat arribi a un acord amb l’empresa 
adjudicatària DRAGADOS.

Per què estan aturades les obres?
Perquè el contractista (Dragados) ha 
demanat un increment del cost de l’obra 
d’un 40% i el promotor (Generalitat) 
accepta un increment de màxim un 5% 
sobre els mateixos conceptes. Per altra 
banda s’ha elaborat un modificat del 
projecte per incloure millores que també 
s’ha d’acceptar per ambdues parts.

Què pot fer l’Ajuntament? 
L’Ajuntament en aquesta obra no hi actua 
com a promotor i per aquesta raó no té 
incidència directa amb el contractista. 
Aquesta obra es fa conjuntament a 5 
municipis: Cornellà, Sant Boi, Viladecans, 
Gavà i Castelldefels i cada municipi té un 
contractista diferent.  L’obra és finançada 
a través de  l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona (AMB) i la Generalitat, que 
també actua com a promotora del 
conjunt de municipis. No obstant, 
l’Ajuntament, intercedeix insistentment  
perquè les administracions promotores 
duguin a terme sense més demora els 
tràmits necessaris per poder continuar 
les obres en la major brevetat possible. 
Des dels inicis de l’obra l’Ajuntament està 
demanant explicacions a la Generalitat 
pels incompliments, i ha estat la 
Generalitat qui en diferents ocasions ha 
vingut a explicar a veïns, comerciants i 

tots els grups polítics municipals, l’estat 
de les obres i les previsions de dates 
d’execució.

Els guals són massa alts i fa que els 
vehicles rasquin a l’accedir-hi. Es pensa 
solucionar?
La finalitat dels guals a més de facilitar 
l’accés a la vorera per travessar-la, és 
reduir la velocitat del vehicle el màxim 
possible per seguretat dels vianants. 
En aquesta obra i d’acord amb el 
projecte s’ha col•locat el model de gual 
normalitzat V60. A les modificacions 
pròpies de les obres, s’ha recollit 
aquesta circumstància i s’estudiarà una 
possible solució de millora a curt termini, 
tot i que les obres executades cmpleixen 
la normativa. 

Les obres m’han fet malbé o trencat la 
meva façana o accés a l’habitatge o 
comerç. Ho pensen reparar? 

Sí. Abans de començar cada tram es fa 
un repàs a totes les façanes i marxapeus 
per tenir catalogat l’estat previ a les 
obres. El contractista ha de reparar tots 
els desperfectes que hagi fet durant les 
obres. Actualment no ho fa perquè les 
obres estan en pausa. 

Quan retiraran les tanques de les zones 
on no fan obres i s’acabarà l’estat de 
deixadesa?
Les tanques es van posar per fer una 
provisió d’espai per les obres. L’obra 
està en pausa fins que hi hagi acord 
contractista-Generalitat i, per aquest 
motiu, aquestes zones estan en aquesta 

Respostes a les preguntes més freqüents sobre l’aturada de les obres

situació i es fan repassos freqüents per 
garantir la seguretat i el manteniment 
dels interiors dels tancats (herbes, 
neteja, aigua acumulada, etc)

Les parades de bus quedaran com ara?
No. Hi ha prevista la col•locació de 
marquesines a les parades de Santa 
Maria, Colom amb Narcís Monturiol i 
Habana Vieja. A causa de la pausa de 
les obres, encara no s’han col•locat. Per 
pal•liar la situació, l’Ajuntament hi ha 
col•locat uns bancs provisionals.

S’ha informat als veïns de les incidències 
de les obres?
S’ha informat el màxim possible pels 
canals habituals de l’Ajuntament 
(publicacions, xarxes socials, etc), s’han 
fet reunions periòdiques a l’Ajuntament 
amb representants de veïns,  comerços, 
grups polítics municipals  i representats 
de la Generalitat i s’ha habilitat un 
telèfon directe per consultes. També 
es poden fer consultes per mitjà del 
web de l’Ajuntament (DC i OAC) i com 
sempre presencialment a l’OAC o 
concertant entrevista amb un tècnic 
municipal.

Hi ha defectes en l’acabat de les obres 
com tolls d’aigua, peces mal col•locades, 
etc. Ho arreglaran?
Sí. Els trams que ja estan funcionant, 
encara no s’han entregat definitivament a 
l’Ajuntament i hi ha reparacions a fer que 
estan catalogades i es faran així que es 
reprenguin les obres. També es recullen 
defectes que ens fan arribar els veïns i 
que es poden haver passat per alt. Plantación de árboles en la escuela Antoni Gaudí

Maria Miranda, alcaldessa:  “Exigim una solució”

L’alcaldessa de Castelldefels, Maria 
Miranda (PSC), ha assenyalat res-
pecte a l’aturada de les obres de la 
C-245 que “no podem continuar en 
aquesta situació i exigim una solu-
ció. La C-245 és un eix fonamental 
de Castelldefels. Hi circulen milers 
de cotxes de forma diària, així com 
autobusos i vianants. La situació és 
inadmissible. Estem immersos en un 
conflicte econòmic del que només 
surten perdent els ciutadans i ciuta-
danes de Castelldefels”

L’alcaldessa, durant una entrevista a 
Esplugues Televisió
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Casi un millar de incidencias tramitadas

Sanciones por 
no depositar los 
muebles viejos y 
restos vegetales 
el día que toca

En las últimas semanas, se han 
colocado 956 adhesivos entre mue-
bles y restos vegetales que se han 
depositado incorrectamente. Estas 
incidencias han sido trasladadas a la 
Policía Local para la tramitación de las 
correspondientes sanciones.

El Ayuntamiento recuerda que es im-
portante que los residuos se coloquen 
en la puerta del domicilio, no junto 
a los contenedores, ya que produce 
problemas en el proceso de vaciado 
de los contenedores e impiden la 
correcta circulación de peatones y/o 
vehículos.
El 85% de los incumplimientos son de 

muebles y trastos viejos, principal-
mente porque no se depositan el día 
que toca y se ha excedido el número 
de piezas, es decir, han vertido más de 
3 piezas en la vía pública.
Con la distribución de zonas de 
recogida los vecinos y vecinas deben 
depositar los restos de jardinería, 
poda y muebles y trastos viejos el día 
asignado en la puerta de casa. 
Para no colapsar el servicio y poder 
realizar las recogidas correctamente, 
se pide que se respeten las limitacio-
nes de uso: un máximo de 3 piezas 
(muebles/trastos viejos) y/o 4 metros 
cúbicos de restos de jardinería.

Evolución del 
servicio
Según datos de las 
empresas municipales 
de limpieza y jardinería, 
SAC y Jarfels 
respectivamente, 
durante 2021 se han 
recogido 1.567,68 tn de 
muebles y trastos viejos. 
En el caso de los restos 
de jardinería, se han 
recogido 2.306 tn.

PLANO DE LAS ZONAS 
DEL SERVICIO

Muebles y trastos viejos colocados en la calle de 
manera indebida

Nuevos agentes 
cívicos refuerzan 
la Policía Local

Balance de compromisos

Camino al 
futuro con 
el Acuerdo 
de Ciudad

La sesión se celebró el pasado 26 de 
enero y  estaba abierta a miembros 
del consistorio, representantes de 
las entidades que participaron en su 
debate y elaboración y a la ciudadanía 
en general. 
El Acuerdo de Ciudad engloba 24 ejes 
estratégicos y 188 propuestas, con más 
de 100 entidades que participaron en 

PARA SABER MÁS:

La 3ª Sesión Plenaria 
del Acuerdo de Ciudad 
para Castelldefels 
permitió presentar el 
balance del primer año 
del Acuerdo y el grado 
de cumplimiento de las 
acciones recogidas en el 
Plan de medidas y ejes 
estratégicos.

grupos de trabajo. Hasta el pasado 
31 de diciembre, un 79,26% de las 188 
medidas ya están empezadas, planifi-
cadas o finalizadas. 
La sesión se abrió con la conferencia 

Maria Miranda
(PSC)

Alcaldesa

“Una preocupación muy 
grande que teníamos 
y que hizo que tirase 
adelante el Acuerdo 
de Ciudad fue el hecho 
que la crisis económica 
y social que surgía de 
la pandemia no hiciese 
aún más daño a las 
personas que tienen 
más necesidades. Se 
trataba de ayudar y 
de salir más fuertes de 
esta situación con un 
proyecto tan importante 
y a largo plazo  como es 
el Acuerdo de Ciudad”.

Ocho nuevos agentes cívicos, contra-
tados por el Ayuntamiento, a través 
del programa de planes de empleo, 
se han incorporado al operativo de la 
Policía Local, con el objetivo de seguir 
velando por el civismo en la ciudad 
y mejorar la calidad de vida de la 
ciudadanía. Estos agentes se suman a 
los seis que estaban trabajando desde 
diciembre. 

Los nuevos agentes cívicos, junto a alcaldesa, Maria Miranda (PSC), el concejal de 
Gobernación y Seguridad, Jordi Planell (PSC), y el jefe de la Policía Local, Leo Piquer.

VIDEONOTICIA DEL ACTO 
DE PRESENTACIÓN DE LOS 
AGENTES CÍVICOS 

RAMON JOSA

ORIOL PAGÈS

La alcaldesa durante su intervención en el acto de balance del Acuerdo de Ciudad

Renovación de la tarjeta de la zona 
verde de aparcamiento
Los titulares de un IBI de un local o 
vivienda en Castelldefels o bien las 
personas residentes empadronadas y 
conductores/as de un vehículo que no 
es de su propiedad, pueden tramitar o 
renovar ya la Tarjeta Zona Verde de pago. 
Conviene recordar, por otro lado, que 
los vecinos de Castelldefels que pagan 
el impuesto de circulación en la ciudad, 

+ INFO:   
ElCastell.org

CONSULTE  
su vehículo

están empadronados y no tienen deudas 
con el Ayuntamiento, pueden aparcar 
gratuitamente en la zona verde sin tener 
que realizar la renovación de la tarjeta. 
La zona verde, que gestiona la empresa 
municipal SAC, tiene como objetivo 
facilitar el acceso a la playa a los 
residentes y así reducir los problemas de 
circulación y estacionamiento.

La linea de bus E97, 
de nuevo en servicio 
tras las gestiones 
municipales

Tras las gestiones y reclamaciones 
a realizadas por el Ayuntamiento, el 
servicio de la línea de autobús expreso 
E97 ha vuelto a la normalidad, solucio-
nándose así el problema que se gene-
ró por la suspensión provisional de una 
línea que une Castelldefels con Barce-
lona y que utilizan habitualmente, entre 
otras personas, muchos estudiantes 
universitarios que se desplazan hasta 
el campus de la Diagonal.

“Tiempo para gente valiente”, con 
la experta en desarrollo personal, 
motivación y emprendimiento, y confe-
renciante incluida en el libro “Top 100 
Speakers Spain”, Mónica Mendoza.

ORIOL PAGÈS
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FOTOS: RAMON JOSA

El Ple municipal 
del 27 de gener 
va aprovar el 
projecte de 
dinamització del 
Centre Cívic Vista 
Alegre gestionat 
per la Fundació 
Catalana de l’Esp-
lai (Fundesplai). 
El projecte de 
dinamització con-
templa la cele-
bració d’activitats 
que Fundesplai 
tirarà endavant 
al voltant de la 

Centre Cívic 
Vista Alegre: un 
equipament per 
fomentar la vida 
saludable

FOTOS: RAMON JOSA

Les instal·lacions, que estaran 
gestionades per Fundesplai, acolliran 
activitats al voltant de la transfor-
mació dels hàbits d’alimentació, per 
fer-la més sana i sostenible. 

transformació 
dels hàbits 
d’alimentació, per 
fer-la més sana 
i sostenible. Es 
tracta de l’exposi-
ció “Menja, actua, 
impacta”, de 
tallers, xerrades 
i dinamitzacions 
vinculades al barri 
i a les entitats, a 
les escoles i a di-
ferents col·lectius 
de Vista Alegre i 
de la resta de la 
ciutat. El Centre 

Portes obertes 
als centres 
educatius

La preinscripció escolar és el tràmit que s’ha de fer per poder 
ser admès per primera vegada en un centre docent sostingut 
amb fons públics, i també quan es vol canviar de centre. El 
període de preinscripció d’alumnat de segon cicle d’educació 
infantil, educació primària i educació secundària obligatòria per 
al curs 2022-2023 serà del 7 al 21 de març de 2022.
En aquesta època de l’any, cada centre informa a les persones 
interessades sobre el seu projecte educatiu, els ensenyaments 
que imparteix, les places de què disposa. Els centres educatius 
de Castelldefels organitzen jornades de portes obertes aques-
tes setmanes. 
Tota la informació relativa al procés s’actualitza permanentment 
al web municipal on es pot trobar, a més de les dates de les 
portes obertes, tota la informació relativa a la preinscripció.

CONSULTI LES JORNADES DE PORTES 
OBERTES DELS CENTRES EDUCATIUS 
DE CASTELLDEFELS

Los mayores disfrutan ya de su 
espacio en el edificio de la República

El Centre Cívic Canyars, 
referent en polítiques 
d’igualtat

Algunas décadas después, la antigua 
escuela Lluís Vives, ha vuelto a cobrar 
vida. Ahora los espacios no están ocupa-
dos por niños y niñas, sino por personas 
mayores. Ellos han hecho suyo buena 
parte del espacio del Edificio de la 
República, las reformadas instalaciones 
educativas transformadas en equipa-
miento municipal.
Todos los días, mujeres y hombres pasan 
las horas en este nuevo espacio para los 
mayores, un espacio céntrico, en la calle 
Arcadi Balaguer. Juegan a las cartas o al 
billar, conversan y comparten recuerdos 
o leen los periódicos. “La acogida que 
ha tenido el centro se puede comprobar 
viendo que cada día está la sala llena”, 
señala la presidenta de la Associació 
de la Gent Gran, Merche González, “Lo 
que me comentan es que se trata de un 
espacio límpio, abierto y bonito”, añade. 
Por su parte, Angel Taberner, presidente 
de la Associació Rafael Casanova, 

Els darrers anys tant el Serveis del 
SIAD (Servei d’Informació i Atenció a 
les Dones) com del Punt SAI  (Serveis 
d’atenció al col•lectiu LGTBI) s’han 
consolidat i han crescut,  tant en 
l’oferta de més serveis (com per 
exemple  l’atenció jurídica per a 
persones LGTBI),  com en el nombre  
de  professionals, i s’ha consolidat 
com un espai de trobada, de desen-
volupament de projectes i activitats 
de sensibilització i formatives. Però els 
darrers anys la ciutat ha pres impuls 
amb el desenvolupament del III Pla 
d’Igualtat de Gènere de Castelldefels 
i el I Pla Local LGTBI, amb la decla-
ració al ple de setembre de 2018 de 

indica que “los mayores necesitábamos 
espacios y éste ha sido un acierto. La 
prueba es que hay bastante afluencia 
de público que viene a jugar o a leer. 
Pediría al Ayuntamiento que hiciera otro 
para esta eterna juventud de los sesenta 
y setenta años”.

Castelldefels com a  ciutat feminista 
i la recent obtenció del certificat  del 
Distintiu per la Igualtat de Gènere en 
l’àmbit municipal, un reconeixement 
públic a la gestió municipal envers 
les polítiques de gènere i alhora, és 
el compromís de millora a favor de la 
igualtat efectiva entre dones i homes.I 
això situa a l’Espai Montserrat Roig, 
amb un nou present i futur com espai 
de referència de les polítiques feminis-
tes i LGTBI tant per la ciutadania com 
per la resta de consistori. És per això, 
que l’Ajuntament ha decidit ampliar 
l’espai que ocupa en el Centre Cívic 
Canyars-Poble Vell, per la qual cosa 
caldrà fer-hi alguna intervenció.

L’Espai Montserrat Roig va néixer el 2017 amb l’objectiu de 
centralitzar els serveis que ofereix el municipi a les dones i 
a la comunitat LGTBI. Ubicat al Centre Cívic Canyars-Poble 
Vell, l’Ajuntament vol que ara aquest equipament es con-
verteixi en un referent en la implantació de les polítiques 

‘Les dones 
som 
imparables’, 
lema de les 
Jornades de 
les Dones, 
del 7 al 14 de 
març

CONSULTI 
EL 
PROGRAMA 
DE LES 
JORNADES

VEA EL VIDEOREPORTAJE
CastelldefelsTv.org

Cívic Vista 
Alegre va néixer 
comptant amb la 
participació de 
la ciutadania i de 
les entitats del 
barri i inclou la 
Casa d’Oficis, un 
aulari, el servei 
d’atenció diürn 
infantil, un mòdul 
de digitalització, 
un espai per a la 
gent gran i una 
sala polivalent, 
entre d’altres 
espais.



elcastell.orgEl Castell14 15 Castelldefels, a cop d’ullCastelldefels, a cop d’ull

Castelldefels, 

a

cop

d’ull

Dia Internacional de la Dona i la 
Nena a la Ciència 

Castelldefels es va sumar a la celebració 
del Dia Internacional de la Dona i la 
Nena a la Ciència, que se celebra el 10 
de febrer. Entre les activitats que es 
van programar, els alumnes de Primària 
de l’Escola Antoni Gaudí van realitzar 
al passeig Marítim una exposició 
d’activitats científiques. 

Castelldefels conmemora el Día 
mundial contra el cáncer

Un año más, Castelldefels se sumó a la 
conmemoración del Díaa mundial contra 
el cáncer. Como es habitual cada año, el 
Ayuntamiento se adherió a esta jornada 
con diversas iniciativas: la iluminación 
de la fuente de l’avenida de la Pineda 
de color verde (en la foto), la colocación 
de dos lonas informativas (en la plaza 
Església y en la plaza Joan XXIII) durante 
una semana, entre otras.

Productes de proximitat, amb el 
mercat de pagès

Després de les proves realitzades durant 
la Fira de Nadal, el mercat de pagès va 
tornar el 19 de febrer amb la voluntat de 
permanència per oferir a la ciutadania 
productes de proximitat i de qualitat de 
l’horta de la comarca. La iniciativa està  
impulsada per la regidoria de Comerç 
amb la col·laboració del Consorci del 
Parc Agrari del Baix Llobregat. Les 
pròximes cites, si no hi ha canvis, seran 
el 5 i 19 de març.

Traslado del correcan de la 
avenida  Constitució a  la avenida 
de Màlaga

El nuevo espacio de esparcimiento 
para perros en la avenida Màlaga, 
justo delante de la calle Molinot, está 
rodeado de vegetación que lo hace 
agradable. El nuevo espacio para perros 
cuenta con papeleras y es un poco más 
grande que el de la avenida Constitució.

Dia internacional contra la 
LGTBIFobia a l’Esport

Castelldefels va comemmorar el 
19 de febrer el Dia Internacional 
contra la LGTBIfòbia a l’esport. 
Entre les activitats, hi va haver  la 
presentació de l’Associació de 
Famílies Lesbianes.

Entrega de la Bandera Verde 
de reciclaje de vidrio al 
Gremio de Hostelería

Ecovidrio, la entidad sin ánimo 
de lucro encargada de la gestión 
del reciclado de los residuos 
de envases de vidrio en España, 
ha reconocido a Castelldefels 
como ganadora de la campaña 
Banderas Verdes por la gestión 
del reciclaje de vidrio. El 12 de 
febrero tuvo lugar el acto de 
entrega de la Bandera al Gremio 
de Hostelería. El acto contó con 
la presencia de la alcaldesa, 
Maria Miranda (PSC), la concejal 
de Playas, Limpieza y Gestión 
de Espacios Verdes y Naturales, 
Clara Quirante (PSC), la gerente 
de Ecovidrio Cataluña, Silvia 
Mayo, y el presidente del Gremio 
de Hostelería de Castelldefels 
y Baix Llobregat, Manuel Ángel 
Ortiz.

Record de les víctimes de 
l’Holocaust

Castelldefels va commemorar 27 de 
gener el Dia Internacional en Memòria 
de les Víctimes de l’Holocaust, amb 
diverses iniciatives, entre les quals, la 
col·locació d’una pancarta a la façana 
de l’Ajuntament a càrrec de l’alcaldessa 
Maria Miranda (PSC) i la regidora 
de Memòria Democràtica, Lourdes 
Armengol (ERC).
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“Los equipos femeninos de 
básquet estamos al mismo 
nivel que los masculinos”

Aunque sólo tiene 25 años, Agus Leiva ya es una veterana jugadora 
internacional ya que comenzó su carrera profesional a los 15. “Salí de 
los brazos de mis padres y, como hija única que soy, fue muy difícil 
para ellos pero yo tenía como meta seguir creciendo porque tengo 
unas grandes expectativas en este deporte que ahora estoy practi-
cando acá en Europa, en una liga importante”.
Antes de concentrar todos sus esfuerzos en el básquet, Agus practicó 
desde los 8 años casi todas las disciplinas del espectro deportivo, 
“menos vóley y fútbol”, hasta que un preparador físico vio en ella unas 
inmejorables cualidades como jugadora de básquet. 
Agus no espera a que se cumplan sus sueños: va a por ellos. “El primero  
fue representar a la selección argentina y lo conseguí. No tienen ni 
idea de cómo lloré…Salí por primera vez de mi país a los 15 años para 
jugar el primer torneo, que se disputó en la liga de Brasil, y ahora 
estoy aquí en Europa, muy contenta”. 
La voluntad de Agus Leiva es que el básquet femenino crezca porque 
“en todos lados se habla un montón del masculino pero es importante 
difundir nuestro trabajo. Piensan que estamos en un nivel bajo 
y nosotras día a día demostramos que no es así”. Cuando el CB 
Castelldefels decide ficharla Agus no se lo piensa. Comparte aparta-
mento con una compañera, “pivot, como yo y disfruto del día a día y 
del básquet”. Señala algunas diferencias entre el básquet argentino y 
el europeo. “Aquí no se permite mucho el contacto pero en Argentina 
sí y en Brasil mucho más. En España es más estructurado, menos 
temperamental pero el nivel de juego es muy bueno”.
Leiva agradece que “en Castelldefels me hayan recibido con los brazos 
abiertos y que hayan facilitado tanto mi adaptación”. Compagina su 
carrera deportiva con estudios de Comercio internacional a distancia.  
Castelldefels le parece “un sitio increíble. Puedo estar horas cami-
nando para conocer los sitios donde estoy y lo pienso hacer aquí”. 

Agus Leiva

Jugadora del Club Bàsquet Castelldefels

El Club de Bàsquet Castelldefels sigue 
con su apuesta por desarrollar su 
Sección Femenina. Esta temporada, 
Cuenta con 8 equipos federados, un 
Cadete de Liga Escolar y las Veteranas. 
La locomotora del proyecto es el Senior 
Femenino A, que vuelve a defender su 
plaza en 1ª Catalana con un grupo de 
jugadoras lideradas por la argentina 
Agustina Leiva.
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#castelldefelsmimporta

“Juego al billar y al dominó. Las instalaciones 
son  correctas, están bastante bien. De momento 
podemos ir distrayéndonos con lo que hay y si nos 
cambian el billar mejor, porque ya está gastado.”

“Em semblen molt bé les instal·lacions. 
L’edifici ha quedat molt ben restaurat i és molt 
maco. L’únic inconvenient que trobo és que no  

n’hi ha una màquina dispensadora d’aigua. ”

Lucía Melón Vega
Jubilada

Ofèlia Ginés Comas
Jubilada

“Vengo a ensayar con la coral Germanor. El espacio 
está muy bien. Está en el centro del pueblo, muy 
asequible a todos los ciudadanos y creo que ha 

sido un acierto ponerlo en este lugar.”

Manuel Asensio
Jubilat

què pensa de l’espai per a la gent gran 
a l’edifici de la República?

VIDEO DE L’ENTREVISTA COMPLETA
www.CastelldefelsTV.org

                      #castelldefelsmagrada Les fotos amb més ‘likes’
de l’1 al 17 de febrer
segueix @ajuntamentdecastelldefels

@xalartz 248 @vespiba 164 @pdrohdez 157

Publica la teva foto amb l’etiqueta #castelldefelsmagrada
Triarem les fotos amb més ‘likes’ de cada mes, obra de perfils diferents

La alcaldesa continúa 
escuchando a los 
vecinos en sus visitas 
a los barrios
En el marco del programa “Alcaldessa 
als barris”, María Miranda (PSC) visitó los 
pasados 8 y 16 de febrero los barrios de 
Montmar y Can Roca, respectivamente, 
con el objetivo de establecer vías de 
diálogo y atender las principales preocu-
paciones vecinales.

La alcaldesa conversando con vecinas durante su 
visita a Can Roca

ORIOL PAGÈS

Maria Miranda visitó en Montmar la escuela Josep 
Guinovart
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‘No corris, vola’. Aquest és 
el missatge que aquest any 
llençen els  organitzadors d’una 
de les cites més destacades del 
calendari atlètic: la Marató 
del Mediterrani. La cursa 
arriba a la 17ena edició amb un 
recorregut al voltant del Canal 
Olímpic i diverses zones de la 
ciutat. Apunta la cita l’agenda, 
tan si vols còrrer com si vols 
animar els que ho fan.

Teatre familiar amb 
missatge 

Sortim?

De Vacas i el 
feminisme 
combatiu

So
rt

im
?

Fes una foto a un castell 
o fortalesa i participa al 
concurs de Sant Jordi

Continuen les Jornades de 
Vida Sana a la Biblioteca 

Pablo Milanés presenta 
“Días de luz”

Fins el 30 de març

19
19 20

Torna la Marató del 
Mediterrani

Som a les portes de 
la primavera i què 
millor que rebre-
la amb una bona 

Després del seu primer Holiday 
Tour, presentat en 2016, acaben 
de recórrer teatres i places 
amb el seu últim espectacle, el 
Vacanal Tour 2019. Són Paula 
Romero, Inés Salvadó i Faia 
Díaz, acompanaydes pel guita-
rrista Guillermo Fernández i han 
sacsejat cosnciències amb una 
revisió feminista i combativa de 
diferents èxits musicals.

Divendres 18 de març. Teatre 
Plaza, a les 20 h. Entrades: fins 
a 12,60 €

ENTRADES:
entrapolis.com

27
Tallers ambientals  

a Cal Ganxo

Tornen els Diumenges Verds a 
Cal Ganxo, Aquest programa 
ofereix, un cop al mes, tallers 
ambientals i caminades per 
l’entorn natural del Garraf, per 
gaudir del temps de lleure en 
família tot coneixent la natura i 
aprenent a cuidar-la. En aquesta 
ocasió, proposen un taller al 
voltant de la idea de conèixer Cal 
Ganxo a travès dels sentits.

Diumenge 27 de març. 
A Cal Ganxo, d’11 a 13 h.
Activitat gratuïta 
(amb inscripció prèvia).

INSCRIPCIONS:
calganxo@fundesplai.org
Tel. 935 511 506

La primera vegada que 
Christa va pujar al Kilimanjaro 
(Tanzània) va ser el més difícil 
que havia fet mai: se sentia fora 
de lloc, massa lenta i, en defi-
nitiva, massa grassa. En aquell 
moment no va aconseguir arribar 
al cim. Anys després va decidir 
acabar el que havia començat. 
Aquesta vegada acompanyada 
d’un grup de vint dones de talla 
gran decidides a conquistar el 
cim d’Àfrica .Aquest és l’argu-
ment de Curvy crew: caminar 
per trencar estereotips dirigida 
per Ida Joglar, el documental i 
cineforum del mes a la Biblioteca 
Ramon Fernàndez Jurado.

Dijous, 31 de març. 
A la Biblioteca Ramon 
Fernàndez Jurado, 
a les 19 h.
(amb inscripció prèvia)

 ‘Curvy Crew’ 
documental a la 

biblioteca

31

INSCRIPCIONS:
bibliotecarfjcastell-
defels.org

INFORMACIÓ:
zonavipevents.com

Els grangers de “La gallina dels 
ous d’or” no perdien el temps 
pensant en els diners i sempre 
repartien el poc que tenien amb 
qui més ho necessitava, però un 
dia va arribar una gallina a la 
seva granja i va pondre un ou d’or. 
Teatre familiar reconegut amb 
uns quants premis.

Dissabte 19 de març. Teatre 
Plaza, a les 18 h. A partir dels 4 
anys. Entrades: 6 €

BIBLIOTECA RAMON FERNÀNDEZ 
JURADO
facebook.com/
BibliotecaRFJCastelldefels

Dissabte 8 d’abril. Teatre Plaza, a les 18 
h.  Entrades: fins a 21 € Fins al 25 de març

CONSULTA AQUÍ LES BASES 
DEL CONCURS

26
“Mistela, candela, 

sarsuela”

ENTRADES:
entrapolis.com

Tres sarsueles en una. Fresques, 
còmiques i rimades. Pitarra i 
Vidal i Valenciano tornen als 
escenaris com a clàssics d’avui 
dia per fer-nos matar les penes. .
Quatre actors i un músic, 
bevedors de mistela, es fan 
una sarsuela d’embolics en una 
sastreria en aquesta comèdia 
musical.

Dissabte 26 de març. Teatre 
Plaza, a les 20 h. 
Entrades: fins a 12,60 €

ENTRADES:
entrapolis.com

JAVIER SALAS

ENTRADES:
entrapolis.com

L’obra planteja el conflicte d’un 
home de 40 anys diagnosticat 
erròniament d’esquizofrènia 
i que de nen va patir abusos 
sexuals. En lluita constant amb 
si mateix, el personatge busca el 
camí de la veritat, vol fugir del 
dolor, però tem la descoberta 
de la seva veritable història. 
L’espectador l’acompanyarà a 
desenterrar les seves tràgiques 
reminiscències.

2A
“Màgia lenta” a la 

Xirgu

ENTRADES:
entrapolis.com
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Ple municipal gener 2021

El Ple de 
l’Ajuntament 
acorda

Aprovació de la modificació 
de crèdits núm 1 del 
pressupost 2022
Es tracta d’aprovar inicialment la modificació núm. 1 
del pressupost 2022, en la modalitat de
transferències de crèdit i crèdits extraordinari, per 
import de 163.215,24 €, finançat amb
càrrec a l’aplicació pressupostària d’interessos, i 
concedir una subvenció nominativa a la Fundació 
Catalana de l’Esplai per a la Dinamització del Centre 
Cívic Vista Alegre. 

S’aprova amb els vots a favor PSC, ERC, 
JxCast i regidora no adscrita, en contra de PP i 
Movem-ECP i l’abstenció de C’s

Adjudicació del contracte 
d’execució de les obres 
compreses en el projecte 
“text refòs del projecte 
d’obres ordinàries al sector 
Bellamar”
Es proposa l’adjudicació del contracte d’execució de 
les obres a l’empresa ROGASA CONSTRUCCIONES Y 
CONTRATAS, SAU.

S’aprova amb els vots a favor PSC, ERC, 
Movem-ECP, JxCast i regidora no adscrita i 
l’abstenció de PP i C’s

Encàrrec de gestió per al 
2022 a l’empresa municipal 
SAC
Es tracta d’encarregar a l’empresa municipal Serveis 
Ambientals de Castelldefels (SAC) els serveis 
següents: Servei públic municipal de recollida de 
residus municipals (domiciliaris i grans generadors),

deixalleria municipal i serveis de neteja viària;  gestió 
del patrimoni immobiliari de l’ajuntament destinat 
a lloguer; la gestió de l’Oficina Local d’Habitatge, 
que inclou l’oficina de desnonaments; els serveis 
generals de logística municipal de l’Ajuntament de 
Castelldefels; els serveis de conservació del parc 
edificat; els serveis de control, gestió i explotació 
de l’estacionament regulat en superfície al Centre 
i a la platja de Castelldefels, i el servei d’eficiència 
energètica. 

S’aprova amb els vots a favor de PSC, ERC, 
JxCast i regidora no adscrita, en contra de PP i 
l’abstenció de Movem-ECP i C’s.

Moció que presenta el grup 
del PP per a la creació del 
Consell municipal de Cultura 
i elaborar el seu reglament
La moció proposa l’elaboració d’un reglament que 
reguli la creació i el funcionament del Consell 
Municipal de Cultura i que sigui presentat i 
aprovat pel Ple Municipal, que es convoquin les 
persones, grups o organitzacions que conformen la 
comunitat cultural de Castelldefels i als diferents 
Grups Municipals del Consistori per constituir-lo i 
s’estructuri un calendari periòdic mínim de reunions.
La regidora no adscrita presenta una esmena parcial 
demanant que la participació s’obri a tots els regidors i 
regidores sense excepció.

Es rebutja l’esmena amb els vots a favor de C’s 
i regidora no adscrita, en contra de PSC, ERC-
Movem-ECP i JxCast i l’abstenció de PP.

Es rebutja la moció amb als vots a favor de PP i 
C’s, en contra de PSC, ERC, JxCast i regidora 
no adscrita i l’abstenció de Movem-ECP.

Moció que presenta el grup 
de Movem-ECP contra la 
reforma laboral del PP i en 
defensa de la recuperació 
de drets de les treballadores 
i treballadors 
Es proposa rebutjar la reforma laboral del 2012 que 
va dur a terme el Partit Popular, que” va promoure 
la destrucció d’ocupació en abaratir i facilitar els 
acomiadaments, i va afavorir l’autoritarisme enfront 
de la flexibilitat negociada”, donar suport a la reforma 
laboral que lluiti contra la precarietat i promogui
l’ocupació estable i de qualitat, i defensar una nova llei 
que restableixi els equilibris perduts en la negociació
col·lectiva, recuperant, novament, el seu paper central 
en les relacions laborals . Així mateix, insta  els Grups 
polítics del Congrés dels Diputats a donar suport a la 
nova llei en matèria laboral impulsada en el marc del 
diàleg social i després l’acord assolit amb els agents

socials i la patronal el passat 23 de desembre i al 
Govern de l’Estat a continuar impulsant el diàleg 
social per aconseguir nous acords en matèria de 
reducció de la desigualtat amb els agents socials i la 
resta de forces
polítiques amb representació al Congrés dels 
Diputats.

Es rebutja amb els vots a favor de PSC, Movem-
ECP i regidora no adscrita, en contra de PP, 
ERC i JxCast l’abstenció de C’s.

Moció que presenta el grup 
municipal de Movem-ECP 
per tal que es consensuï 
la remodelació de l’av. 
dels Banys amb el veïnat, 
comerciants, restauradors i 
bars de la zona

La moció proposa que el projecte de remodelació de 
l’av. dels Banys se sotmetrà a un procés participatiu, 
que comptarà amb la participació dels grups 
municipals de l’Ajuntament, del veïnat i dels 
comerciants i empresaris de l’oci i la restauració 
de la zona, que hauran de dir la seva en relació a la 
urbanització del carrer i els usos. També proposa que 
el calendari per a dur a terme les obres de remodelació 
es consensuarà amb els
comerciants, bars i restauradors de la zona i el 
veïnat de la platja, per tal de minimitzar-ne al 
màxim l’impacte, i es crearà una taula de treball 
amb la participació dels: diferents grups municipals, 
representants dels sectors de la restauració, comerç 
i del veïnat de la zona, per impulsar la modificació 
de planejament que permeti endreçar i legalitzar els 
usos, activitats i construccions de la zona.
Es presenten dues esmenes parcials. La primera és 
presentada per la regidora no adscrita, demanant que 
la participació s’obri a tots els regidors i regidores 
sense excepció. La segona la presenten PP i Movem-
ECP i sol·liciten, entre altres qüestions, que s’aturi 
el procés de licitació del contracte d’execució del 
projecte, que s’hi incorpori l’estudi i solució dels 
problemes estructurals de les aigües subterrànies a la 
zona, la remodelació de la plaça del Mar i l’ampliació 
del tram del passeig Marítim entre l’av de la Platja i el 
carrer 3. 

Es rebutja l’esmena de PP i Movem-ECP amb 
els vots a favor de PP i Movem-ECP i en contra 
de PSC, ERC, C’s, JxCast i regidora no adscrita.

Es rebutja l’esmena de la regidora no adscrita 
amb els vots a favor de la regidora no adscrita, 
i en contra de PSC, ERC, Movem-ECP, C’s i 
JxCast i l’abstenció de PP.

Es rebutja la moció amb els vots a favor de PP 
i Movem-ECP,  ien contra de PSC, ERC, C’s, 
JxCast i regidora no adscrita.

ActualitatAcords del Ple Municipal

ELS VÍDEOS ÍNTEGRES 
DELS PLENS MUNICIPALS
castelldefelsTV.org

Guanyadores del 
concurs de cartells 
del Carnaval’22
Amb la intenció d’estimular la participació i la 
creativitat dels estudiants de Castelldefels, 
l’Ajuntament promou un any més, el concurs 
de cartells de la festa de Carnaval i cedir 
el protagonisme del disseny als joves de 
Castelldefels. El cartell guanyador és obra d’una 
alumna de l’Institut Mediterrània, Clea Martí 
Alvarez. El segon premi ha estat per a Maria 
Cañete i Tomás Barro; i el tercer, per a Victoria 
Blanch Hermoso. Tots els classificats del 
concurs són alumnes de l’Institut Mediterrània.
Les persones guanyadores han rebut premis 
de 200, 150 i 100 euros en llibres, material 
informàtic o de papereria. A més, al centre 
educatiu guanyador li pertoquen 200 euros, 
també en material. 

Cartell guanyador del concurs, obra 
de Clea Martí Martínez

El segon premi del concurs, obra 
de Maria Cañete i Tomás Barro

El tercer premi ha estat per aquest 
cartell de Victoria Blanc Hermoso 

L’adquisició s’emmarca en la voluntat de 
recuperació de la memòria democràtica

La ciutat enriqueix el 
seu patrimoni cultural 
amb obres de Guinovart

Maria Miranda
(PSC)

Alcaldessa

“Estem molt contents d’haver 
pogut estar amb Maria 
Guinovart, representant del 
Centre d’obra gràfica Josep 
Guinovart, i alhora filla de 
l’artista. Josep Guinovart 
és un artista de referència 
a Castelldefels, i les obres 
adquirides, que va dedicar 
específicament a la memòria 
històrica, parlen dels lligams 
que l’artista sempre ha tingut 
al nostre municipi. És una 
persona molt especial a la 
nostra ciutat, i volem que la 
seva obra estigui cada dia 
més present a Castelldefels”.

Un dels esbossos de l’escultura 
monumental “La torre de l’infinit i la clau 
de Castelldefels”. A l’esquerra, l’obra 
“Esborrem la memòria.

Castelldefels adquireix les obres “No 
esborrem la memòria” i 6 esbossos 
originals de l’escultura monumental 
“La torre de l’infinit i la clau de 
Castelldefels”, del català Josep 
Guinovart, pintor, dibuixant i gravador. 

Durant l’anterior mandat, ja es va 
adquirir el seu quadre “Treballadors 
de la Rocalla”, exposat a la masia 
recentment rehabilitada de Can Roca 
de Baix, actualment un espai destinat 
a les entitats del municipi, i es van 
instal•lar, a la remodelada avinguda 
Pineda, els conills inspirats en la seva 
obra “Mar i muntanya”.
Aquestes obres enriquiran el pa-
trimoni cultural de la ciutat, alhora 
que presidiran les actuacions de 
recuperació de memòria democràtica. 
Josep Guinovart va ser un artista 
que va incorporar un fort component 
d’activisme polític, social i cultural. El 
cost total ha estat de 10.883,95€. En 
paraules del propi Guinovart, “L’art 
pot ajudar a dignificar les ciutats però 
el que realment les dignifica és el 
concepte urbanístic”.

L’alcaldessa Maria Miranda (PSC) i el primer tinent d’alcaldia, Jordi 
Maresma (ERC), amb Maria Guinovart, filla del pintor

RAMON JOSA

VIDEONOTICIA
CastelldefelsTV.org

Jordi Maresma
(ERC)

(Primer tinent d’alcaldia i 
regidor de Cultura

“A Castelldefels, la 
recuperació de la memòria 
de la generació del 31, la 
generació que va respondre a 
la crida contra el feixisme, no 
es va començar a fer fins 2015, 
quan vam entrar al govern 
municipal. Des de llavors, 
s’ha senyalitzat l’itinerari de 
memòria amb l’Edifici de la 
República, el Refugi antiaeri 
i les restes de Ca N’Armand, 
masia bombardejada el 
1938 per l’aviació feixista. 
Les obres que adquirim a la 
Fundació Guinovart són un 
símbol d’aquesta voluntat de 
recuperació”.
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Manuel Reyes 
Grup Municipal PP 

ppcastelldefels@yahoo.es

@manualcalde_ @PSCastelldefels @Movem @ERCastelldefels @CsCastelldefels
@JuntsxCatDefels

Jordi Maresma 
Grup Municipal d’ERC
castelldefels@esquerra.cat

Esther Niubó  
Grup Municipal PSC 

gms.castelldefels@gmail.com

Guillermo Massana 
Grup Municipal Ciutadans

castelldefels@ciudadanos-cs.org

Javier Martin   
Movem Castelldefels-ECP 
movemcastelldefels@gmail.com

Xavier Amate 
Junts per Castelldefels

xavier@juntspercastelldefels.cat

A un año del cambio que 
Castelldefels necesita 

Afrontamos ya la recta final de una legislatura 
nefasta para nuestra ciudad. En el 2023 se 
celebrarán las elecciones municipales y no debemos 
extrañarnos si a lo largo de este año y poco más que 
queda para la cita con las urnas vemos aumentado 
el énfasis por parte del gobierno municipal en 
propaganda, autobombo, fotos en RRSS, etc. 

No en vano, ya hemos empezado a ver 
incrementada su maquinaria de comunicación 
utilizando los medios municipales para difundir no-
ticias que no son más que las obligaciones mínimas 
del gobierno municipal para con los vecinos, 
como el plantar un árbol o arreglar puntualmente 
un bordillo de una acera en mal estado.

Pero eso no quedará ahí e irá en aumento.  Lo 
iremos viendo a lo largo de los meses. La política 
municipal de este gobierno irá cada vez más a 
golpe de foto en Instagram. Si creíamos que eso 
era imposible, ya estamos comprobando que no.

Pero mientras el gobierno municipal sigue 
centrado y cada vez más en el simple “postureo”, 
los problemas reales de los vecinos siguen sin 
resolverse y sin ni tan siquiera ser escuchados ni 
atendidos. Es más, siguen gobernando y tomando 
decisiones políticas de espaldas completamente 
a los ciudadanos. Empecinados en llevar a cabo 
proyectos millonarios de obras del todo mal 
gestionadas y que, lejos de mejorar la vida de los 
vecinos, les causan más problemas. Pero eso si, a 
toda prisa para cortar la cinta y hacerse una bonita 
foto antes de las elecciones municipales. Al tiempo.

Els treballadors i treballadores  
de Castelldefels recuperen drets 

amb la Reforma laboral 

Des de l’aplicació de la reforma laboral a gener de 2022: 
un 15% dels contractes laborals a Espanya han estat 
indefinits, 6 punts més que els últims 10 anys, garantint 
el dret a la indemnització en cas d’acomiadament; el 
salari d’una treballadora a domicili, a Catalunya, serà 
de 5.500 euros més a l’any; a Castelldefels, 265 persones 
han estat contractades indefinidament aquest any, un 
52% més respecte del desembre de 2021, les cambreres 
del sector hoteler ja cobren un 26% més i els transpor-
tistes 7.500€ més a l’any. I agafant el testimoni de la 
pandèmia, abans de destruir llocs de treball, s’habiliten 
ERTOs per conservar-los. D’això va la Reforma laboral 
aprovada al Congrés, de millorar la vida de la gent, 
acabant amb la temporalitat, la precarietat, dignificant 
l’ocupació, afavorint la millora de les condicions 
laborals gràcies a la negociació col•lectiva i protegint 
els llocs de treball. I això, no és el final, queda molt per 
fer, però està clar que suposa una millora substancial 
i objectiva en les condicions de treball de la gent, que 
per primer cop en 40 anys guanyen drets, en comptes 
de perdre’ls, amb una proposta acordada amb sindicats 
i patronal després de 9 mesos de diàleg.  Ara com ara, 
continuem sense entendre com ERC va posar en risc 
els drets de tanta gent, com va dir que NO a posar fi a la 
reforma laboral del PP que tant patiment i precarietat 
ha portat en els últims anys. Últimament, veiem com 
creix el descrèdit de la política i dels polítics, i això 
respon a actituds com aquestes en les que en comptes 
de defensar i millorar les condicions de vida de la gent, 
passen per damunt els interessos partidistes, un càlcul 
electoral per desgastar a una persona o força política. 
Nosaltres seguim, amb un rumb clar, posar al centre 
les persones, per això Yolanda Díaz no s’atura, i ja 
ha anunciat la pujada del salari mínim a 1.000 euros 
aquest any.

Lucha contra la okupación ilegal 
en Castelldefels 

En Ciudadanos estamos muy preocupados por 
los problemas de convivencia y la sensación de 
inseguridad que genera la okupación ilegal de 
viviendas en nuestra ciudad. Desde hace años, 
hemos visto cómo estas mafias se aprovecha-
ban de familias vulnerables para engañarlas y 
extorsionarlas.

La okupación es un problema gravísimo 
que amarga la vida a propietarios y en muchas 
ocasiones también a los vecinos que se ven 
afectados por comportamientos incívicos. 

Hablamos de familias que cumplen a 
diario con sus obligaciones y que han pagado 
su vivienda con su trabajo y su esfuerzo. No 
hay derecho a que estas familias se vean en la 
calle sin poder recuperar de forma inmediata 
su vivienda, sintiéndose desamparados por la 
ley.

No puede ser que cuando las familias 
acuden a la justicia para poder recuperar su 
piso o la seguridad en su edificio, se enfrenten 
a una carrera de obstáculos que permite al 
okupa quedarse durante largo tiempo en la 
vivienda hasta que el Juzgado decide.

En Ciudadanos, proponemos acabar con 
la okupación de una vez por todas con la ley 
en la mano. Proponemos una reforma legal 
para proteger a las familias y castigar a los 
delincuentes, y no al contrario, como sucede 
ahora, permitir desalojos exprés en menos de 
24 horas y reforzar el papel de las Fuerzas y 
Cuerpos de Seguridad en estos casos.

Davant el soroll extern, 
actuacions concretes. 
Castelldefels avança!

Castelldefels i el Grup Socialista estem en marxa i 
seguim treballant de valent per refer-nos dels temps 
complicats de la pandèmia. Una ciutat que avança, 
malgrat els intents d’alguns partits, com ara el PP i 
MOVEM-ECP, per bloquejar l’acció de govern sense 
considerar que els únics perjudicats sou, som, tots els 
veïns i veïnes. Alguns exemples del nostre tarannà són 
la dinamització del comerç, amb el suport a tots els i 
les comerciants, així com la recuperació d’espais de 
tradició com el Mercat de Pagès. En els propers mesos, 
començarà la construcció de 72 vivendes de protecció 
oficial al carrer Pietat, així com del 3r CAP del muni-
cipi. Per altra banda, continuarem insistint perquè les 
obres de la C-245, que la Generalitat està realitzant a 
Castelldefels, es reprenguin immediatament.

Les polítiques de progrés dels i les socialistes 
estan assolint avenços importants. La millora del salari 
mínim, amb un nou increment que consolida la voluntat 
ferma de millorar les condicions salarials; o la Reforma 
Laboral que, gràcies a l’acord de diferents forces 
polítiques encapçalades pels socialistes, ha sortit 
endavant; o, l’increment de les pensions que milloren 
els ingressos de 10.437 pensionistes de Castelldefels 
(més d’un 15% de la població) i un dels col•lectius que 
hem de cuidar més. Castelldefels té projecte, i el Grup 
Socialista l’està duent a terme. Sabem que podem fer 
les coses millor, però és evident que els i les socialistes 
som la gent que ha lluitat més per aquesta ciutat, el seu 
desenvolupament, i volem seguir avançant en la millora 
de la qualitat de vida de la ciutadania. Alhora, seguim 
esperant que totes les forces polítiques deixin de banda 
els càlculs i s’avinguin a negociar, per exemple, els nous 
pressupostos que intenten bloquejar sense cap proposta 
concreta.

Canal deWhatsApp:  618 41 24 72.

Que cada dia sigui 8M

Les dones pateixen una major precarietat laboral, te-
nen pitjors salaris en tots els nivells formatius, només 
un 10% accedeixen als llocs de direcció i gerència i 
els sectors més feminitzats, com per exemple el de les 
cures, són dels que tenen pitjor reconeixement social 
i econòmic. I tot i que molts d’ells s’hagin demostrat 
essencials durant la pandèmia global, res ha canviat i 
la situació no ha millorat.

Això significa també, sense una pobresa de 
consciència col•lectiva i si no hi enfoquem tots els 
esforços, estem provocant que la pobresa tingui nom 
de dona. Els sostres de vidre, la bretxa salarial, la 
pervivència de professions que encara continuen 
masculinitzades són un problema estructural del 
sistema que limiten seriosament la seva independèn-
cia personal. No oblidem tampoc que la major part de 
famílies monoparentals són dones i que això sovint les 
aboca a situacions de vulnerabilitat.

Des del govern de Castelldefels, com a institució 
més propera a la ciutadania, estem impulsant canvis, 
tant des de les diverses regidories, com des del Centre 
de Recursos per a les Dones i la comunitat LGTBI 
per tal d’avançar en els drets civils i lluitar contra 
les agressions masclistes i les seves conseqüències. 
Intervenint i actuant, des de la policia de proximitat, 
la mediació, la guia educativa o l’urbanisme, per tal 
que l’espai públic, sigui un espai segur. 

Com cada any, el 8 de març commemorem el Dia 
Internacional de les Dones, una data d’homenatge als 
moviments a favor dels drets de les dones i de reivin-
dicació per continuar fent evidents les desigualtats de 
gènere. Una reivindicació que ha d’impregnar cada dia 
de l’any dins i fora de les administracions.

Maltracte bancari

Recentment estem veient amb molta preocupació 
la bretxa digital i financera que pateix la gent d’edat 
més avançada cada vegada que vol fer qualsevol tipus 
d’operació o gestió bancària, com pot ser el treure o 
ingressar diners en efectiu. El tancament d’oficines 
bancàries, la rebaixa horària i la conseqüent reducció 
de personal, ens obligarà a desplaçar-nos més lluny de 
casa per anar a la nostra oficina i per altra banda a fer ús 
de les eines digitals quan segons alguns estudis recents 
el 77% de la gent gran del nostre país no són usuaris de 
la banca en línia.Les condicions de major vulnerabilitat 
que s’han creat entre la gent gran arrel de la pandèmia, 
com l’aïllament, la solitud no volguda, la disminució de 
l’autonomia i de l’accessibilitat als serveis o la bretxa 
digital, unit a l’envelliment que caracteritza la piràmide 
poblacional de Catalunya i Castelldefels en particular, 
fa més necessària l’atenció centrada en la persona. 
Convé revertir aquesta situació i és per això que des del 
grup municipal de Junts per Castelldefels considerem 
que s’haurien d’aplicar tota una sèrie de mesures amb 
l’objectiu de garantir un entorn més segur i accessible 
per a tothom. Mesures com la modificació d’algunes 
funcionalitats de les apps que s’utilitzen a la banca 
digital i als caixers, simplificant així les seves versions, 
promoure línies d’informació i formació en utilització de 
noves eines digitals des de les pròpies entitats financeres 
i també a través d’associacions, centres cívics i casals de 
gent gran o la progressiva eliminació de l’efectiu com a 
mitjà de pagament considerem que són mecanismes que 
facilitarien els tràmits de les persones més grans.

És una responsabilitat de tots, en especial per part 
de les entitats financeres i les administracions, donar un 
bon servei, garantir l’accés a un servei bàsic i essencial 
com és el servei financer, recuperar el tracte humà i 
digne que es mereixen les persones grans i no discrimi-
nar a ningú pel fet de tenir més o menys coneixements 
amb noves tecnologies!

Grups polítics municipals




